
 
 
 
 
 

Artikel 33 vraag 

 

 

Door 

Kopie aan 

Volgnummer 

Zaaknummer 

 

P. Verbraak, HIER 

Raad (via griffie) 

3320-014 

1948343680 

 Portefeuillehouder C. van der Pas 

Datum                     Datum antwoord  Bijlage(n)   

16-09-2020                    29-09-2020    

 

Onderwerp 

  

Volksuniversiteit Meierijstad 

 

 

 

Beste heer Verbraak, 

 

Uw vragen van 16 september 2020 kunnen wij als volgt beantwoorden: 

 

Vragen: 

De Seniorenraad Meierijstad heeft alle fracties van de gemeenteraad geïnformeerd over haar 

projectplan en het gevolgde traject om in samenwerking met de Volksuniversiteit Oss een 

Volksuniversiteit in Meierijstad op te starten. Zij hebben hiervoor een start subsidie aangevraagd 

van € 25.000,- in december 2019. 

Het roept bij HIER de volgende vragen op: 

 

1. U hebt het plan afgewezen. Bij de Seniorenraad en ook bij ons zijn de redenen onvoldoende 

bekend. 

- Waarom heeft u de Seniorenraad niet schriftelijk geïnformeerd over de redenen van de 

afwijzing?.  

- Kunt u aangeven om welke redenen/gronden u dit initiatief hebt afgewezen ?  

- Wat is uw visie op "een leven lang leren"? Is in die visie plaats voor een Volksuniversiteit? 

 

2.  Zowel de welzijnsorganisaties (die het plan ondersteunen) als de Seniorenraad zijn van 

mening dat het plan, zowel inhoudelijk als wat niveau betreft, goed aansluit op het reeds 

bestaande aanbod van o.a. de welzijnsorganisaties. Deelt u die mening ?  

.  
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3. Is het voorstel vanuit een integraliteit bekeken waarbij niet alleen vanuit aanbod onderwijs, 

maar ook participatiewet: iedereen kan meedoen, verhogen van zelfredzaamheid en bijvoorbeeld 

ook ter ondersteuning van mantelzorgers en in kader van vrijwilligersbeleid bekeken?  

- Zo nee, waarom niet? 

- Zo ja, wat is het beeld van de portefeuillehouders vanuit die optiek op het voorgestelde aanbod?  

 

4. Is de afwijzing van dit initiatief in het college besproken? Anders gezegd: is dit een college 

beslissing? 

 

5. De initiatiefnemers willen verder.  

- Kunt u aangeven aan welke voorwaarden het plan moet voldoen c.q. welke initiatieven de 

Seniorenraad zou moeten ondernemen c.q. met welke partner(s) samenwerking zou moeten 

worden gezocht, om het plan met een grotere kans op succes bij u c.q. het college in te dienen ? 

 

- Zou dit initiatief niet in het door de gemeente Meierijstad in het leven geroepen Ideeën-fonds 

passen? Zo nee, waarom niet? 

Reactie gemeente 

 

Antwoord: 

 

1. U hebt het plan afgewezen. Bij de Seniorenraad en ook bij ons zijn de redenen onvoldoende 

bekend. 

- Waarom heeft u de Seniorenraad niet schriftelijk geïnformeerd over de redenen van de 

afwijzing? 

Reactie gemeente:  

Begin oktober 2019 hebben wij een projectplan van de Seniorenraad ontvangen, waarvan het 

plan om een Volksuniversiteit in Meierijstad op te starten onderdeel uitmaakt. 

Vervolgens heeft een ambtelijk overleg plaatsgevonden om de kansrijkheid van het starten van 

een volksuniversiteit te bespreken. Daarbij is gesproken over de noodzaak van een financiële 

bijdrage (van de gemeente). Er is geen formele subsidieaanvraag ontvangen. 

 

De seniorenraad is schriftelijk (via email 4 november 2019 en 6 februari 2020) geïnformeerd over 

de inhoudelijke redenen waarom wij als gemeente geen mogelijkheden zien om een bijdrage te 

leveren aan de opstart van een Volksuniversiteit in Meierijstad.   

 

Op verzoek van de Seniorenraad heeft ook twee maal bestuurlijk overleg plaatsgevonden waarin 

gesproken is over deze redenen. 

 

- Kunt u aangeven om welke redenen/gronden u dit initiatief hebt afgewezen ?  

Reactie gemeente: 

Het projectplan voor de opstart van de Volksuniversiteit in Meierijstad is integraal afgewogen 

binnen meerdere werkateliers. Ook is er extern informatie opgehaald en aanvullend 

veldonderzoek gedaan. De conclusies hieruit waren:  

- Binnen Meierijstad is een breed aanbod voor ontwikkeling, ontplooiing en ondersteuning 

beschikbaar. Al deze initiatieven dragen bij aan het ontmoeten van elkaar. Dit stimuleren 

wij als gemeente en past binnen het gedachtegoed van de visie en het beleidskader 

sociaal domein. Wij vinden (het financieel (goedkoper) mogelijk maken van) het 
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aanbieden van cursussen in de vreemde talen echter niet passen binnen de kerntaken 

van de gemeente. 

Daarbij merken wij op dat het een organisatie (zoals bijvoorbeeld een Volksuniversiteit) 

vrij staat om in Meierijstad cursussen aan te bieden in vreemde talen. Het is de keuze van 

een organisatie om dit al dan niet tegen een voor hen kostendekkend tarief te doen. Als 

gemeente subsidiëren wij een dergelijk initiatief niet (meer). In 2011 is de subsidierelatie 

met destijds Volksuniversiteit Veghel/Uden beëindigd. Ook in Schijndel is een soort van 

Volksuniversiteit actief geweest. Deze is destijds opgegaan in Welzijn het Palet (de 

voorloper van Welzijn de Meierij).      

- In de Mijlpalen van Meierijstad is opgenomen dat we ons focussen op een compleet 

onderwijsaanbod, waarbij we de nadruk ligt op de Nederlandse taal en het bestrijden van 

laaggeletterdheid. Er is gekeken of de invalshoek laaggeletterdheid een optie is voor de 

Volksuniversiteit om in Meierijstad ook taalcursussen (Engels, Frans, Duits etc) aan te 

gaan bieden. Uit de inventarisatie is gebleken dat er bij de lokale (welzijns)partners een 

dekkend aanbod is voor laaggeletterdheid (NT1 en NT2).  

 

- Wat is uw visie op "een leven lang leren"? Is in die visie plaats voor een Volksuniversiteit? 

Reactie gemeente:  

Gemeente Meierijstad stimuleert een leven lang leren. Niet alleen gedurende de ‘reguliere’ 

onderwijstijd, maar zeker ook in het werkzame leven. Daartoe is de 3O samenwerking ook van de 

grond gekomen, de samenwerking tussen ondernemers, onderwijs en overheid. Ook in het 

arbeidsmarktbeleid is er veel aandacht voor een leven lang leren. Denk daarbij aan het regionaal 

scholingsakkoord, de praktijkleerlingen en de kweekvijvers.  

 

Één van de aandachtspunten in de Mijlpalen van Meierijstad is Laaggeletterdheid. Initiatieven op 

dat gebied omarmen en faciliteren wij. Dit hebben wij ook zo benoemd in de gesprekken met de 

Seniorenraad en de Volksuniversiteit Oss. Het staat een Volksuniversiteit vrij om cursussen aan te 

bieden in Meierijstad. In veel gemeenten gebeurt dit ook, zelfs zonder financiële ondersteuning 

vanuit gemeente.  

 

2.  Zowel de welzijnsorganisaties (die het plan ondersteunen) als de Seniorenraad zijn van 

mening dat het plan, zowel inhoudelijk als wat niveau betreft, goed aansluit op het reeds 

bestaande aanbod van o.a. de welzijnsorganisaties. Deelt u die mening?  

Reactie gemeente: 

De Seniorenraad heeft in haar onderzoek en het plan goed rekening gehouden met het huidige 

cursusaanbod van onder andere de welzijnspartijen.  

Het volgen van een (fysieke) opleiding in een vreemde taal is op dit moment niet mogelijk binnen 

de gemeentegrenzen. Er is dus geen sprake van overlap. Echter, vanuit gemeentelijk oogpunt 

zien wij geen rol weggelegd in het (goedkoop) aanbieden van opleidingen in vreemde talen. Dit 

omdat we ons vanuit Laaggeletterdheid focussen op de Nederlandse taal, maar ook op het 

digitaal vaardig en mediawijs maken van inwoners.  

 

3. Is het voorstel vanuit een integraliteit bekeken waarbij niet alleen vanuit aanbod onderwijs, 

maar ook participatiewet: iedereen kan meedoen, verhogen van zelfredzaamheid en bijvoorbeeld 

ook ter ondersteuning van mantelzorgers en in kader van vrijwilligersbeleid bekeken?  

- Zo nee, waarom niet? 

- Zo ja, wat is het beeld van de portefeuillehouders vanuit die optiek op het voorgestelde aanbod?  

Reactie gemeente: 

Het voorstel van de Seniorenraad is integraal bekeken binnen het Sociaal Domein.  
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4. Is de afwijzing van dit initiatief in het college besproken? Anders gezegd: is dit een college 

beslissing? 

Reactie gemeente: 

Voor besluitvorming over dit initiatief is de mandaatregeling van toepassing. In deze regeling is 

opgenomen dat ambtelijk hierover en besluit genomen kan worden, na overleg met de 

portefeuillehouder.  

 

5. De initiatiefnemers willen verder.  

- Kunt u aangeven aan welke voorwaarden het plan moet voldoen c.q. welke initiatieven de 

Seniorenraad zou moeten ondernemen c.q. met welke partner(s) samenwerking zou moeten 

worden gezocht, om het plan met een grotere kans op succes bij u c.q. het college in te dienen ? 

Reactie gemeente: 

In de tussentijdse evaluatie van de Mijlpalen van Meierijstad (2019, zie link 

https://meierijstad.pcportal.nl/assets/docs/Tussen%20evaluatie%20mijlpalen%202019.pdf ) op 

bladzijde 37 zijn voor onderwijs de speerpunten opgenomen. Zoals in de gesprekken met de 

Seniorenraad en de Volksuniversiteit besproken is, is ook onderzocht of er een aanknopingspunt 

gezocht zou kunnen worden met laaggeletterdheid, waarvoor aansluiting bij de Volksuniversiteit 

gevonden zou kunnen worden. Echter, er is op dit moment een dekkend aanbod voor 

laaggeletterden (NT1 en NT2) in Meierijstad.  

 

- Zou dit initiatief niet in het door de gemeente Meierijstad in het leven geroepen Ideeën-fonds 

passen? Zo nee, waarom niet? 

Reactie gemeente: 

Een aanvraag voor het Ideeën fonds kan pas definitief worden beoordeeld als deze wordt 

ingediend. De slaagkans van een aanvraag met een inhoud als deze zal naar alle 

waarschijnlijkheid de toetsingskaders van het Ideeënfonds niet doorstaan. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Burgemeester en wethouders van Meierijstad, 

De secretaris,     De burgemeester, 

drs. M.G.C. Wilms-Wils RA   ir. C.H.C. van Rooij 
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